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Kallelse och föredragningslista 

Enligt uppdrag Ordförande Anders Teljebäck 

Sammanträdesdatum 2 maj 2024 

Plats och tid Kommunfullmäktiges sessionssal, klockan 13:30 

  

Då sammanträdet inte förväntas ta så lång tid som det brukar  

den här gången kommer ingen mat att serveras i restaurangen.  

I stället serveras en wrap i fullmäktigefoajén vid lämpligt tillfälle  

under seneftermiddagen. 
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1 Dnr KS 1810569- 
Val av justerare samt beslut om tid och plats för protokollets 
justering 
 

2 Dnr KS 1810725- 
Fastställande av föredragningslista 

Förslag till beslut: 

Föredragningslistan fastställs. 

 

3 Dnr KS 1810168- 
Information - Icorns verksamhet 
 

Information från Icorns VD Helge Lund samt deras svenska representant 

Nadja Ali. 

 

4 Dnr KS 1810722- 
Information från kommunrevisorerna 
 

5 Dnr KS 2024/00009-1.1.1 
Valärenden kommunfullmäktiges sammanträde 2024-05-02 

Förslag till beslut: 

1. Nedanstående personer entledigas från angivna uppdrag: 

Malin Brette (M), ersättare i överförmyndarnämnden. 

Jonathan Taki (C), 1:e vice ordförande i nämnden för personer med 

funktionsnedsättning. 

2. Nedanstående personer väljs till respektive uppdrag för angiven tid: 

XX (S) utses till ny ersättare i arbetsmarknadsnämnden efter Foad Ibrahim 

Sleman Al Hasan (S) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

XX (SD) utses till ny ersättare i överförmyndarnämnden efter Jan Myrman 

(SD) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

XX (SD) utses till ny ledamot i Västmanlandsmusiken efter Jan Johansson 

(SD) till och med den 31 december 2026. 

XX (SD) utses till ny ersättare i förskolenämnden efter Ingmarie Bjurstedt 

(SD) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

XX (SD) utses till ny ersättare i arbetsmarknadsnämnden efter Gisela 

Carstinge (SD) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

XX (SD) utses till ny ersättare i Skultuna kommundelsnämnd efter Sven 

Jonsson (SD) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 
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Åsa Coenraads (M) utses till ny ledamot i Västerås Parkerings AB efter 

Fredrik Dalmo (M) fram till den 31 december 2026. 

Åsa Coenraads (M) utses till ny ledamot i Västerås Flygfastigheter AB efter 

Fredrik Dalmo (M) fram till den 31 december 2026. 

Åsa Coenraads (M) utses till ny ledamot i Västerås stads strategiska 

fastigheter AB efter Fredrik Dalmo (M) fram till den 31 december 2026. 

Åsa Coenraads (M) utses till ny ledamot i Västerås Fastighet Kungsängen 

AB efter Fredrik Dalmo (M) fram till den 31 december 2026. 

Åsa Coenraads (M) utses till ny ledamot i Västerås Lövhagen AB efter 

Fredrik Dalmo (M) fram till den 31 december 2026. 

XX (S) utses till ny ledamot i fastighetsnämnden efter Sheraz Al Hasan (S) 

till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

Gustaf Mathsson (S) utses till ny ersättare i förskolenämnden efter Sheraz Al 

Hasan (S) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

Jacob Öberg (M) utses till ny ersättare i överförmyndarnämnden efter Malin 

Brette (M) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

XX (C) utses till ny 1:e vice ordförande i nämnden för personer med 

funktionsnedsättning efter Jonathan Taki (C) till dess att kommunfullmäktige 

förrättar nytt val.   

Ärendebeskrivning 

Efter kommunfullmäktiges sammanträde den 11 april 2024 har nedanstående 

personer inkommit med en begäran om entledigande från angivet uppdrag: 

Malin Brette (M), ersättare i överförmyndarnämnden. 

Jonathan Taki (C), 1:e vice ordförande i nämnden för personer med 

funktionsnedsättning. 

Nedanstående personer har av Västmanlands Tingsrätt entledigats från 

uppdraget som nämndemän: 

- 

Nedanstående personer har av länsstyrelsen utsetts till ny ledamot respektive 

ersättare i kommunfullmäktige:  

- 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2024-04-11 lämnades följande 

uppdrag vakanta: 

XX (S) utses till ny ersättare i arbetsmarknadsnämnden efter Foad Ibrahim 

Sleman Al Hasan (S) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

XX (SD) utses till ny ersättare i överförmyndarnämnden efter Jan Myrman 

(SD) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

XX (SD) utses till ny ledamot i Västmanlandsmusiken efter Jan Johansson 

(SD) till och med den 31 december 2026. 

XX (SD) utses till ny ersättare i förskolenämnden efter Ingmarie Bjurstedt 

(SD) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 
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XX (SD) utses till ny ersättare i arbetsmarknadsnämnden efter Gisela 

Carstinge (SD) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

XX (SD) utses till ny ersättare i Skultuna kommundelsnämnd efter Sven 

Jonsson (SD) till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

XX (M) utses till ny ledamot i Västerås Parkerings AB efter Fredrik Dalmo 

(M) fram till den 31 december 2026. 

XX (M) utses till ny ledamot i Västerås Flygfastigheter AB efter Fredrik 

Dalmo (M) fram till den 31 december 2026. 

XX (M) utses till ny ledamot i Västerås stads strategiska fastigheter AB efter 

Fredrik Dalmo (M) fram till den 31 december 2026. 

XX (M) utses till ny ledamot i Västerås Fastighet Kungsängen AB efter 

Fredrik Dalmo (M) fram till den 31 december 2026. 

XX (M) utses till ny ledamot i Västerås Lövhagen AB efter Fredrik Dalmo 

(M) fram till den 31 december 2026. 

XX (S) utses till ny ledamot i fastighetsnämnden efter Sheraz Al Hasan (S) 

till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val. 

XX (S) utses till ny ersättare i förskolenämnden efter Sheraz Al Hasan (S) 

till dess att kommunfullmäktige förrättar nytt val.   

 

6 Dnr KS 2024/00391-1.2.1 
Beslut - Tillägg till kommunstyrelsens reglemente - Föreskrifter 
om helt eller delvis förbud mot eldning utomhus samt om 
liknande förebyggande åtgärder mot brand 
 

Förslag till beslut: 

1. Reviderat reglemente för kommunstyrelsen antas att gälla från och med 

den 6 maj 2024.   

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Ärendebeskrivning 

En kommun eller länsstyrelse får med stöd av 2 kap. 7 § förordningen 

(2003:789) om skydd mot olyckor besluta om föreskrifter om helt eller 

delvis förbud mot eldning utomhus samt om liknande förebyggande åtgärder 

mot brand. Syftet med länsstyrelsers och kommuners föreskriftsrätt om 

eldningsförbud är att, i den utsträckning det är rimligt, förhindra omfattande 

bränder i skog och mark som orsakas av mänsklig handling.1 Denna typ av 

beslut behöver ofta kunna fattas med relativt kort varsel när situationen så 

kräver. 

Det är inte möjligt att delegera denna beslutanderätt till ett kommunal-

förbund. 

Stadsledningskontoret gör bedömningen att det är möjligt att delegera 

beslutanderätten för denna typ av föreskrifter från fullmäktige till nämnd, 

under förutsättning att föreskriften i det enskilda fallet inte bedöms av 

principiell beskaffenhet eller av särskild vikt. Stadsledningskontoret föreslår 
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därför att kommunfullmäktige beslutar om ett tillägg till kommunstyrelsens 

reglemente varigenom kommunstyrelsen får besluta om sådana föreskrifter. 

Beslutet bör läggas till som en ny punkt (punkt 11) i kommunstyrelsens 

reglemente i 9 § gällande delegation från kommunfullmäktige.  

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 24 april 

2024 och beslutade då att lämna följande förslag till beslut: 

Förslag till kommunfullmäktige:  

1. Reviderat reglemente för kommunstyrelsen antas att gälla från och med 

den 6 maj 2024.   

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

7 Dnr KS 2024/00139-1.4.2 
Beslut - Redovisning av ej avslutade uppdrag från kommun-
fullmäktige per den 31 december 2023 

Förslag till beslut: 

1. Redovisningen av ej avslutade uppdrag från kommunfullmäktige till 

nämnder läggs till handlingarna. 

2. Följande uppdrag avslutas: 

KS 2019/00048 - Planera för lämpliga ändamålsenliga skollokaler. 

KS 2022/01602 - Initiera, införa och samordna en modell motsvarande 

"Våga bry dig" i Västerås. 

KS 2022/01721 - Utbilda stadens inköpare i inköpsfrågor. 

Ärendebeskrivning 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning ska nämnder två gånger per år 

lämna en statusredovisning över de uppdrag som kommunfullmäktige givit 

och som ännu inte slutförts. 

I redovisningen från respektive nämnd anges status för uppdragen samt 

information om något av uppdragen är verkställt och kan avslutas. I de fall 

flera nämnder är inblandade i genomförandet av uppdraget har en nämnd 

utsetts som ansvarig för statusredovisningen.  

Samtliga nämnder som har ej avslutade uppdrag har inkommit med sin 

redovisning. Stadsledningskontoret har sammanställt nämndernas 

redovisningar i en rapport. 

Redovisningen gäller per den 31 december 2023. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 24 april 

2024 och beslutade då att lämna följande förslag till beslut: 

Förslag till kommunfullmäktige: 

1. Redovisning av ej avslutade uppdrag från kommunfullmäktige till 

nämnder läggs till handlingarna. 

2. Följande uppdrag avslutas: 

KS 2019/00048 - Planera för lämpliga ändamålsenliga skollokaler. 
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KS 2022/01602 - Initiera, införa och samordna en modell motsvarande 

"Våga bry dig" i Västerås. 

KS 2022/01721 - Utbilda stadens inköpare i inköpsfrågor. 

 

8 Dnr KS 2022/00650-1.6.1 
Beslut - Svar på revisionsrapport 2022:4 - Granskning av 
avtalsförvaltning 

Förslag till beslut: 

1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat 2024-04-02 antas och 

överlämnas till Västerås stads revisorer. 

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 

På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna har EY granskat stadens arbete 

med avtalsförvaltning. Rapportens sammantagna bedömning är att kommun-

styrelsen och berörda nämnder inte har säkerställt en ändamålsenlig avtals-

förvaltning med tillräcklig intern kontroll av stadens ingångna avtal.  

I rapporten lyfts brister på styrande dokumentation som reglerar avtals-

förvaltningen mer än att respektive nämnd ansvarar för att följa upp sina 

avtal. Det efterfrågas också en bättre strukturering av arbetet mellan 

inköpsorganisationen och förvaltningarnas verksamheter samt synliggörs 

brister på utpekade resurser som löpande arbetar med avtalsförvaltning. 

Granskningsrapporten lyfter även ett behov av utbildning och kompetens-

utveckling inom samtliga förvaltningar och för nämndledamöter i offentlig 

upphandling och avtalsförvaltning. 

Rapporten vill samtidigt uppmärksamma att det vid granskningens tidpunkt 

pågår ett internt förändringsarbete som aktivt arbetar med att strukturera och 

förbättra avtalsförvaltningen.  

Utifrån granskningens resultat rekommenderas: 

- Utveckla och skyndsamt implementera konkreta och styrande rutiner för 

avtalsförvaltningen som utgår från Upphandlingsmyndighetens 

rekommendationer. 

- Säkerställa en ändamålsenlig roll- och ansvarsfördelning i avtals-

förvaltningen utifrån principen att ansvar och mandat bör följas åt, däribland 

gällande stadsövergripande avtal. 

- Genomföra utbildningsinsatser kopplat till avtalsförvaltning. 

Kommunstyrelsen och övriga granskade nämnder rekommenderas att: 

- Säkerställa att formerna för uppföljning tydligt framgår av avtal. 

- Säkerställa en tillräcklig intern kontroll i sin avtalsförvaltning, inklusive 

klassificering, planering och utförande av uppföljning samt efteranalys. 

- Säkerställa att tillgängliga systemstöd nyttjas som stöd vid 

avtalsförvaltning. 
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- Säkerställa former för samstämmighet mellan UIC och berörda 

verksamheter vad gäller tillämpning av avtalsenliga sanktioner när 

leverantörer avviker från avtal. 

Granskningsrapporten har remitterats till samtliga nämnder och samman-

fattningsvis är nämnderna i huvudsak eniga med revisionsrapportens 

slutsatser, särskilt behovet av en mer sammanhållen styrning och tydlig-

görande av roller. Några nämnder framhäver specifikt resursbrist som en 

utmaning för att fullt ut implementera rekommenderade åtgärder. Ett flertal 

nämnder betonar behoven av ett ökat stöd kring metoder, arbetssätt och 

utbildning på området. Ingen nämnd har uttryckt en direkt motsatt 

uppfattning jämfört med rapportens slutsatser. 

Det har gjorts ett antal större förändringar på senare år inom upphandlings- 

och inköpsprocessen. Målet är en modern, kategoristyrd inköpsprocess med 

bra digitala stödverktyg för att underlätta inköp, upphandling, uppföljning 

och förvaltning.  

En effektiv inköpsprocess behöver en smart och analytisk avtalsförvaltning 

och en bra uppföljning av leveranserna. Det är angeläget att det inte blir en 

parallell process utan med fördel integreras i övrig styrning och verksam-

hetsuppföljning. Under året som gått har flera förvaltningar utpekade roller 

för avtalsförvaltning, till exempel på TFF, VOF och SK. 

Löpande har dialog förts med ansvariga chefer kring de prioriterade 

aktiviteter och förbättringar som genomförts i inköpsprocessen. Progressen 

har också avrapporterats till kommunstyrelsen vid två tillfällen under 2023. 

Det har genomförts flera aktiviteter som adresserar rapportens 

rekommendationer.  

- Breddutbildning kring inköp och upphandling till medarbetare har 

genomförts samt riktad utbildning kring inköpsanalys och uppföljning.  

- En stadsgemensam avtalsdatabas har etablerats, ökat användande av 

inköpssystemet (VIP) samt införande av ett system för inköpsanalys 

- Införande av kategoristyrt arbetssätt påbörjades under 2023.  

- Kommunfullmäktige har i årsplan för 2024 beslutat om ett uppdrag att 

utveckla upphandlingsenhetens stöd till nämnder och bolag inom Västerås 

stad för att uppnå en ökad avtalstrohet.  

- Den strategiska inriktningen har fastställts i en ny Inköpspolicy för 

Västerås stad och helägda bolag. 

Sammantaget så har ett antal åtgärder genomförts som rekommenderats i 

granskningsrapporten och ett antal ytterligare förbättringsinsatser är 

planerade.  

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 10 april 

2024 och beslutade då att lämna följande förslag till beslut: 

Förslag till kommunfullmäktige: 

1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat den 2024-04-02 antas 

och överlämnas till Västerås stads revisorer. 

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna. 
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9 Dnr KS 2023/01032-1.6.1 
Beslut - Svar på revisionsrapport 2023:5 Granskning av 
processen för att ta fram en ny översiktsplan 

Förslag till beslut: 

Revisionsrapporten läggs till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 

På uppdrag av Västerås stads revisorer har en granskning genomförts av 

processen för att ta fram en ny kommuntäckande översiktsplan. 

Granskningen genomfördes av konsultföretaget PwC under hösten 2023. 

Syftet med granskningen var att bedöma om kommunstyrelsen säkerställer 

att processen för översiktsplanering bedrivs på ett ändamålsenligt sätt. 

Granskningsobjektet avgränsades till kommunstyrelsen. Granskningen 

genomfördes genom dokumentgranskning av styrdokument, samt genom 

intervjuer med berörda tjänstepersoner inom kommunstyrelsen, byggnads-

nämnden och Mälarenergi. 

Utifrån genomförd granskning är PwC:s samlade bedömning att kommun-

styrelsen i allt väsentligt säkerställer att processen för översiktsplanering 

bedrivs på ett ändamålsenligt sätt. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 24 april 

2024 och beslutade då att lämna följande förslag till beslut: 

Förslag till kommunfullmäktige: 

Revisionsrapporten läggs till handlingarna. 

 

10 Dnr KS 2022/01384-3.12.3 
Beslut - Svar på motion från (M) om promenadstråk längs 
Svartån 

Förslag till beslut: 

Motionen avslås. 

Ärendebeskrivning 

Elisabeth Unell (M) och Anna Hård af Segerstad (M) har i en motion med 

rubriken Motion från (M) om promenadstråk längs Svartån föreslagit att ta 

fram förslag på hur det kan skapas en promenadväg längs Svartån mellan 

Västerås och Skultuna samt att stadens mark längs Svartån mellan Vallby-

bron och Mälaren klassas som parkmark och upprustas med parkbänkar och 

belysning.  

Kommunfullmäktige har den 17 oktober, 2017 §363 remitterat motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. Motionen har remitterats till tekniska 

nämnden, fastighetsnämnden, nämnden för idrott, fritid och förebyggande 

samt till Skultuna kommundelsnämnd. I ett senare skede gjordes en 

kompletterande remittering till byggnadsnämnden.  

Västeråsmajoriteten anser att frågan om ett promenadstråk mellan Västerås 

och Skultuna inte är möjlig utifrån markägares ställningstagande. När 
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tekniska nämnden i maj 2021 tog kontakt med 36 berörda fastighetsägare för 

att inhämta synpunkter i frågan inkom svar från 16 varav 14 ställde sig helt 

negativa till projektet och två valde att inte ta ställning. Detta tillsammans 

med tekniska svårigheter gör att första att-satsen föreslås avslås. 

Remissinstanserna anser att syftet med motionens andra att-sats redan är 

omhändertagen, då stadens mark längs Svartån på sträckan mellan Vallby-

bron och Mälaren är föremål för flera pågående projekt och ytorna längs 

Svartåstråket omfattas av städning och olika typer av skötsel. Definitionen 

parkmark kommer inte påverka karaktären av Svartåstråket. Västerås-

majoriteten föreslår därför att även motionens andra att-sats ska avslås. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 24 april 

2024 och beslutade då att lämna följande förslag till beslut: 

Förslag till kommunfullmäktige: 

Motionen avslås. 

 

11 Dnr KS 2024/00185-3.6.5 
Beslut - Svar på motion från (M) om Västerås station 

Förslag till beslut: 

Motionen avslås. 

Ärendebeskrivning 

Claes Kugelberg (M) har i en motion med rubriken Motion från (M) om 

Västerås station föreslagit att låta kommunfullmäktige ge kommunstyrelsen i 

uppdrag att i samarbete med Jernhusen utreda vilka brister i nuvarande 

stationshus som kan åtgärdas till rimlig kostnad samt tillse att dessa brister 

skyndsamt blir åtgärdade. 

Kommunfullmäktige har den 1 februari 2024 remitterat motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. 

Västeråsmajoriteten är angelägen om att den nuvarande stationen ska förbli 

så tillgänglig och välfungerande som möjligt, fram tills att den nya tillfälliga 

stationen står klar och den nuvarande stationen rivs. Det samarbete som 

efterfrågas i motionen för att säkerställa detta finns dock redan. Drift och 

underhåll av befintligt stationshus planeras utifrån tidplanen för nytt rese-

centrum och lämpliga investeringar hanteras löpande av styrelsen i Västerås 

Central AB, där såväl Jernhusen som Västerås stad finns representerade. 

Planerna kring nytt resecentrum som en del av Mälarporten är långt framme i 

processen. Nyligen vann den nya detaljplanen laga kraft och vi kan därför 

snart se fram emot första spadtaget. Västeråsmajoriteten anser därför att 

ytterligare utredningar i denna pågående process skulle vara både kostsamt 

och överflödigt.  

Med anledning av ovanstående föreslår Västeråsmajoriteten att motionen 

avslås i sin helhet. 
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Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 10 april 

2024 och beslutade då att lämna följande förslag till beslut: 

Förslag till kommunfullmäktige: 

Motionen avslås. 

 

12 Dnr KS 2023/01361-3.1.1 
Beslut - Svar på motion från (SD) om att utreda möjlig placering 
av moderna kärnreaktorer 

Förslag till beslut: 

Motionen avslås. 

Ärendebeskrivning 

Erik Johansson (SD) har i en motion med rubriken Motion från (SD) om att 

utreda möjlig placering av moderna kärnreaktorer föreslagit att Västerås stad 

utreder möjlig placering av moderna kärnreaktorer inom kommunen samt att 

det i nya översiktsplanen tas med möjlig placering av kärnreaktorer. 

Kommunfullmäktige har den 5 oktober 2023 remitterat motionen till 

kommunstyrelsen för beredning. 

Motionen har remitterats till Mälarenergi och byggnadsnämnden.  

Mälarenergi och byggnadsnämnden har inkommit med remissvar.  

Mälarenergi och byggnadsnämnden har inkommit med i huvudsak följande 

synpunkter: I arbetet med den nya översiktsplanen har behovet lyfts av att 

avsätta plats för teknisk infrastruktur. Förutsättningar och 

lokaliseringsprinciper för kärnreaktorer bör vara en nationell fråga att 

hantera och det bedöms i dagsläget att det saknas motiv för att initiera 

föreslagen utredning. Mälarenergi upplyser också om att 

kapacitetsförstärkningar av elnätet pågår, som Svenska kraftnät och 

Vattenfall eldistribution driver. Dessa förstärkningar av elnätet kommer att 

förstärka effektsituationen för el i Västerås från och med 2028-2030 och 

därefter. 

Kommunstyrelsen behandlade ärendet vid sitt sammanträde den 24 april 

2024 och beslutade då att lämna följande förslag till beslut: 

Förslag till kommunfullmäktige: 

Motionen avslås. 

 

13 Dnr KS 2024/00310-3.10.3 
Beslut - Svar på interpellation från (SD) till tekniska nämndens 
ordförande om fria bussresor för personer med LMA kort 

Ärendebeskrivning 

Caroline Frisk (SD) anmälde vid kommunfullmäktiges sammanträde den 11 

april 2024 en interpellation till tekniska nämndens ordförande om fria 

bussresor för personer med LMA kort. 
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14 Dnr KS 2024/00457-5.0.2 
Beslut - Svar på interpellation från (L) till kommunstyrelsens 
ordförande om Västerås citys framtida utveckling   

Ärendebeskrivning 

Roger Haddad (L) anmälde vid kommunfullmäktiges sammanträde den 11 

april 2024 en interpellation till kommunstyrelsens ordförande om Västerås 

citys framtida utveckling. 

 

15 Dnr KS 1880151- 
Nya frågor, interpellationer och motioner    
 


